
Geachte,

Verbaasd over het feit dat de minister komt met een ontwerpregeling betreffende het komende 
seizoen niet openen van de jacht op konijnen (landelijk) en haas (in Groningen, Limburg en Utrecht)

Als rechtgeaard jager in Groningen ben ik begaan met de omgeving en de natuur in deze prachtige 
provincie. Het Haas komt in Groningen veel voor. Misschien minder dan in het verleden maar dat is 
zeker niet te wijten aan de jagers. Wat mij bevreemd is dat we in Nederland werken met een 
Landelijke Wildlijst waar het Haas op staat, dit met de aangegeven tijden waarop er gejaagd mag 
worden op het Haas. Hoe kan het dan zo zijn dat het Haas in 3 provincies niet meer bejaagd kan 
worden! Dit strookt toch volledig in tegen het Landelijke karakter van de Wildlijst.

Het aantal Hazen wat wij als jaarlijks Oogsten uit de natuur is een druppel op de gloeiende plaat ten 
opzichte van wat er aan Haas verloren gaat aan predatoren en de grootschalige Akkerbouw in 
Nederland. Reigers, Ooievaars, Kraaien, Marters en Vos zijn predatoren die met name ervoor zorgen 
dat jonge Hazen niet uitgroeien tot volwassen Hazen die zich kunnen reproduceren. Daar komt bij 
dat de Akkerbouw elk vierkante centimeter benut om hun gewas te laten groeien. Met andere 
woorden er wordt gezaaid tot in de sloot. Hierdoor is er geen “Dekking” meer voor het wild en in 
deze het Haas. Aanbrengen van vloeibare mest met slangen over het land is natuurlijk ook Dodelijk 
voor de dan vaak nog jonge Hazen. En het vroege maaien van gras door de veetelers, met breed 
materiaal en hoge snelheid zorgt ook voor veel slachtoffers bij Haas en Ree.

Het stopzetten van de jacht zal de stand van het Haas niet doen toenemen. Hierdoor zullen er andere 
maatregelen moeten worden genomen. De Minister zou verplicht moeten stellen dat de Agrarische 
sector 5% van hun areaal terug geeft aan de natuur en met rust laat. Hierdoor krijg je een klein 
gedeelte Natuur terug waar het Wild en in dit geval het Haas zich kan terugtrekken bij aankomend 
onheil. We spreken van de geweldige Natuur in Nederland en spenderen miljoenen om Ecologische 
hoofdstructuren van eeuwen geleden te herstellen. Een gemiddeld Grutto nest in Nederland kost 
duizenden euro’s. Natuur? Wij willen de Natuur maken! Niets is wat het lijkt en alles is door 
mensenhand aangelegd. Hoe dan Natuur. 

Laat de Jager jagen en zorgen voor zijn veld. We zijn jagers en zijn begaan met de natuur en weten 
als geen ander wat er speelt in onze gebieden en doen er alles aan om het in stand te houden. Samen 
met Gemeenten en Provincies zorgen wij voor de omgeving. Dat wij af en toe iets Oogsten uit de 
Natuur is iets wat wij weloverwogen doen en vaak ook op aanwijzing en ontheffing vanuit de 
overheid.

Voor een betere diversiteit pleit ik voor een actief predatoren beheer. Soorten met geen natuurlijke 
vijanden woekeren door onze velden en zaaien daar dood en verdriet. Weidevogels zijn echt 
“Vogelvrij” voor predatoren. Doen we hier niets aan dat zal dit op termijn leiden tot een monotone 
Fauna in ons land. 

Minister zoek contact met ervaringsdeskundigen, mensen in het veld. Zij weten wat er speelt en 
kunnen prima aangeven waar de Pijnpunten zitten. Jagers zullen nooit hun laatst stuk Wild oogsten, 
zijn staan voor de Natuur en het behoud van de soorten. Een theoretisch onderzoek van verzamelde 
publicatie van jaren terug kan toch niet de grondslag zijn van dit niet overwogen besluit. Politiek 
agenda’s spelen hier wellicht een rol maar zeker niet met het oog op de Natuur.

Wij staan graag klaar om er voor te zorgen dat de Natuur in Nederland Natuurlijk wordt. Samen 
kunnen we zorgen voor een betere Bio diversiteit en in overleg met de Agrariërs kunnen we meer 
bereiken dan met de Wetenschap.



 


